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ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L’AJUNTAMENT 
CELEBRAT EL DIA 28 DE MAIG DE 2004 

 
A la Vila de Montblanc, el dia 28 de maig de 2004, a dos quarts de deu de la nit, es 
reuneix a la Sala de Sessions de l’Ajuntament, el Ple de l’Ajuntament en sessió 
ordinària, sota la presidència de l’Alcalde el SR. CARLES CARRERAS OLLÉ, 
l’assistència dels Tinents d’Alcalde el SR. JOSEP MARIA CAMPDEPADRÓS 
SANS, el  SR. GUILLEM JANÉ PUJOL, el  SR. JUAN LLORT VALLÈS i la 
SRA. MARIA AGNÉS RIBÓ FOGUET; i l’assistència dels Regidors el SR. 
XAVIER MARTÍ ESPLUGAS, el  SR. JORDI VILLAR LIARTE, el SR. JOSEP  
ANDREU DOMINGO, el SR. JOSEP MARIA COMBALIA PRATS, la SRA. 
PILAR MAGRINYA RULL, el SR. JOAN MOGAS AMOROS, el SR. XAVIER 
HUGUET NAVARRO, i el SR. DAVID VALLVERDÚ GENÉ, i, assistits per la 
Secretària accidental de la Corporació, la Sra. ELISA FREIXAS GINÉ, que certifica, i 
l’Interventor, el Sr. RAMÓN PIÑEIRO GUIBERNAU.   
 
PRIMER PUNT.-  APROVACIÓ ACTES SESSIONS ANTERIORS 
 
S’aprova per unanimitat l’acta de la sessió ordinària de 16 d’abril amb l’esmena 
següent: en el punt referent a la moció dels 25 anys d’Ajuntaments democràtics consta 
en el Ple que el Sr. Vallverdú del grup municipal Gent del Poble es va abstenir de votar. 
Segons manifestacions del Sr. Vallverdú el seu vot va ser en contra de l’aprovació de 
l’esmentada moció.  
 
S’aprova per unanimitat l’acta de la sessió extraordinària de 30 d’abril i de 20 de maig, 
en aquesta última hi consta l’excusa dels regidors de l’oposició quan realment han 
manifestat que expressament no van assistir al Ple convocat.  
 
SEGON PUNT.- DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS D’ALCALDIA 
 
Es dóna compte de les Resolucions d’Alcaldia sense cap més incidència. 
 
TERCER PUNT: DONAR COMPTE DE LES RESOLUCIONS DE LA 
COMISSIÓ DE GOVERN 
 
Es dóna compte de les resolucions de la Comissió de Govern, sense cap més incidència. 
 
QUART PUNT: ACCEPTACIÓ SUBVENCIÓ LLAR D’INFANTS CURS 
ESCOLAR 2002-2003 
 
El Sr. Combalia comenta que les subvencions sempre son rebudes i que ja sabem que la 
subvenció no arriba a cobrir les despeses de la llar però és una bona ajuda. 
 
La Sra. Ribó diu també que benvinguda sigui la subvenció.  
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord: 
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Atesa la Resolució del Departament d’Ensenyament número 1400/2003, de 7 de maig 
que atorgava finançament per les places d’educació pre-escolar als centres de titularitat 
municipal  
 
Atès que el Conveni de creació de la llar d’infants municipal “Els Merlets” es va signar 
durant el curs 2002-2003 i l’Ajuntament no va rebre de l’esmentat curs el finançament 
pel manteniment de la llar d’infants. 
 
Atès que en data 12 de maig ha estat publicada en el Diari Oficial de la Generalitat de 
Catalunya la Resolució número 1318/2004, de 4 de maig per la qual s’atorguen 
subvencions a les corporacions locals de centres d’educació pre-escolar que van signar 
el conveni de creació durant l’any 2002-2003 i no van rebre subvenció 
 
Atès que aquesta Resolució atorga a l’Ajuntament de Montblanc una subvenció per 
l’escolarització al curs escolar 2002-2003 d’un import de 31.775 € 
 
Per tots aquests motius, s’acorda: 
 
PRIMER: Acceptar la subvenció del Departament d’Ensenyament d’un import de 
31.775 € pel finançament del centre d’educació pre-escolar “Els Merlets”. 
 
SEGON: Trametre aquest acord al Departament d’Ensenyament concretament a la 
Direcció General de Centres Docents, Servei de Règim Econòmic. 
 
CINQUÈ PUNT: ADHESIÓ A LA CARTA D’AALBORG 
 
Intervé el Sr. Vallverdú dient que la carta d’Aalborg és una carta de compromís i la 
feina serà un fracàs si abans de fer la feina no es crea una comissió on tot l’Ajuntament, 
equip de govern i oposició, tirin endavant aquest projecte. Es necessària una campanya 
important i motivar a les entitats, empreses i grups socials a que participin.  
 
El Sr. Huguet comenta que la carta d’Aalborg és un compromís d’intencions i serà un 
fracàs segur. El fracàs va ser quan vam aprovar les ordenances i no es va aprovar 
l’exempció a les empreses que utilitzen energies alternatives. El seu vot serà favorable, 
perquè està d’acord amb implementar l’agenda 21 a Montblanc.  
 
Comenta el Sr. Mogas que ERC votarà a favor, però que no està d’acord amb la política 
medioambiental de l’equip de govern. Les accions de l’equip de govern s’han d’orientar 
a implementar l’agenda 21. La gestió de l’aigua és nul·la no hi ha ni una pesseta 
invertida. En temes de contaminació de l’aire no se l’obliga a posar filtres a una 
empresa. En relació a l’abocador de residus no s’ha fet res. La recollida selectiva es 
traspassa de l’Ajuntament al Consell Comarcal.  
 
El Sr. Villar contesta les manifestacions anteriors dient que l’Agenda 21 si no hi ha 
consciència no es tirarà endavant. Està d’acord en què no s’ha de polititzar l’agenda 21. 
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L’agenda 21 està estructurada en 42 capítols. La carta d’Aalborg el què permet es 
demanar la subvenció a la Diputació. Hem de mirar que a l’agenda 21 s’involucri 
tothom.  
El Sr. Alcalde comenta que es beneficiós per Montblanc tirar l’agenda 21 endavant i el 
primer pas es adherint-se a la carta d’Aalborg. 
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord: 
 
En l’actualitat, el nostre model de vida és origen de moltes problemàtiques i 
desequilibris locals i globals. Per aquest motiu, l’actuació en l’àmbit global és 
imprescindible. En aquest sentit, el 27 de maig de 1994, els participants a la 
Conferència Europea sobre les Ciutats Sostenibles, celebrada a Aalborg (Dinamarca), 
van consensuar i aprovar la Carta de Ciutats i Viles Europees cap a la Sostenibilitat 
(Carta d’Aalborg). En ella, s’hi recullen els compromisos de les ciutats per a garantir un 
desenvolupament social i econòmic de llurs ciutadans i ciutadanes, sense exclusions i 
respectuós per l’entorn natural i urbà.  
 
Són moltes les ciutats que ja avancen cap a la sostenibilitat, amb l’inici de la seva 
Agenda 21 Local i l’execució de les accions recollides al Pla d’Acció Local cap a la 
Sostenibilitat.  
 
Nosaltres, com a responsables del municipi de Montblanc, perquè som conscients que 
les problemàtiques globals tenen també origen en la nostra actuació local, ens 
comprometem a dinamitzar la participació i a treballar amb tots els sectors de la nostra 
comunitat (ciutadans, empreses i grups d’interès) per avançar cap a la sostenibilitat en la 
gestió i estratègies locals. Ens comprometem a cercar i implementar polítiques que es 
basin en aconseguir la justícia social i el desenvolupament econòmic amb el respecte pel 
medi natural i urbà, essent conscients que cal satisfer les necessitats tant de les 
generacions presents com de les generacions futures. 
 
Amb l’adhesió a aquesta carta i a la Campanya Europea de Ciutats i Viles Sostenibles, 
entrem en l’Agenda 21, la qual comença per la fase documental i la posterior aprovació 
del Pla d’Acció Local cap a la Sostenibilitat. 
 
No produint-se més debat, s’acorda pel Ple, com a representant legítim de la voluntat 
dels seus conciutadans i conciutadanes: 
 
PRIMER.- Adherir-se als principis de la Carta de Ciutats i Viles Europees cap a la 
Sostenibilitat, més coneguda com a Carta d’Aalborg, i a la Campanya Europea de 
Ciutats i Viles Sostenibles. 
 
SEGON.- Assumir el compromís inicial de dur a terme l’Agenda 21 Local i sol·licitar 
l’ajut de la Diputació de Tarragona per a la seva elaboració, així com per a la redacció 
del corresponent Pla d’Acció Local cap a la Sostenibilitat.  
Assumir el compromís d’aprovar, posteriorment, el Pla d’Acció Local cap a la 
Sostenibilitat resultant i donar-hi compliment. 
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TERCER.- Trametre aquest acord a la Diputació de Tarragona i al Departament de 
Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de Catalunya, així com difondre el seu 
contingut mitjançant els mitjans de comunicació habituals. 
 
QUART.- Facultar a l’alcalde perquè, en nom de la corporació, pugui signar els 
documents que siguin adients. 
 
SISÈ PUNT: APROVACIÓ PROVISIONAL MODIFICACIÓ PLA GENERAL 
PLA PARCIAL 22 COLLET. 
 
Intervé el Sr. Vallverdú dient que les coses en aquest punt no es tan gens clares com es 
veu. 
 
El Sr. Huguet que vam parlar a la Comissió informativa de la poca vialitat i de la 
dificultat de circulació en aquest sector. 
 
El Sr. Josep Andreu comenta que no té lògica la modificació de Pla General i no fer la 
de Pla Parcial. Tots els plans parcials s’havien anat aprovant per Ple, i en el mateix Ple 
la modificació de Pla General i el Pla Parcial. Dir que ara aprovem la modificació de Pla 
General i no aprovar el Pla Parcial és il·lògic. Urbanísticament s’hauria d’haver intentat 
evitar que la vialitat acabes amb un cul de sac. Els terrenys que queden estan mal 
grafiats. No entén la intenció de la modificació del Pla General. Podria entendre la 
reserva de sòl si hi hagués un sistema viari però això es impossible perquè hi ha la 
Simo. Hi ha una al·legació d’un veí i propietari afectat que demana que es tingui en 
compte.  
 
El Sr. Campdepadrós comenta que es fa la modificació del pla general de la zona del 
Collet per tal d’excloure els terrenys del TGV, si hi ha al·legacions en quan a l’àmbit no 
vol dir que no es puguin executar en un altre moment.  
 
El Sr. Alcalde comenta que fa un temps es va realitzar la rotonda permesa per 
Urbanisme i l’acord d’ara es perquè els cotxes puguin circular. Fa cinc anys que està tot 
el sector paralitzat. La modificació d’ara no impedeix que en un futur es pugui fer una 
altra vialitat millor.  
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per set vots a favor dels regidors dels grups 
municipals d’ApM,  i de CiU, un vot en contra d’IpM i cinc abstencions dels regidors 
dels grups municipals de d’ERC i de GdP , adoptant-se el següent acord: 
 
Atès que el Ple d'aquest Ajuntament, en la seva sessió del passat  19 de març, va 
aprovar inicialment la modificació puntual del Pla general de modificació de sector a la 
Partida Collet, entre la Ctra. D’Artesa i l’Autopista A2. L'anunci de l'aprovació inicial 
es va publicar en el B.O.P. núm. 77, de 1 de abril, i al Diari el Punt de 31 de març, sense 
que s’hagin presentat al·legacions. 
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Vistos els articles 83  en  relació amb l’art.  94  de la Llei 2/2002, de 14 de març 
d’Urbanisme, 123 i ss. i  161  del Reglament de Planejament, 22.1.c) i 47.2 ll ) de la 
Llei 7/1985,  de 2 d'abril, reguladora de les Bases de Règim, modificada per la Llei 
57/2003, de 16 de desembre, de Mesures per la Modernització del Govern Local.  
 
Vist  l'informe  emès per l’Arquitecte i per la Secretaria d'aquest Ajuntament, s’acorda: 
 
PRIMER: Aprovar provisionalment la modificació puntual del Pla General 
d'Ordenació urbana de  Montblanc de modificació de sector a la Partida Collet, entre la 
Ctra. D’Artesa i l’Autopista A2. 
 
SEGON:  Trametre l'expedient complert a la Comissió d’Urbanisme de Tarragona, tot 
instant-ne l'aprovació definitiva. 
 
SETÈ PUNT: APROVACIÓ DEFINITIVA CONTRIBUCIONS ESPECIALS 
CARRER SENAN (ARA VINYOLS) 

El Sr. Vallverdú comenta que el diàleg amb els veïns afectats tendeix a ser mínim. Hi 
haurà problemes alhora de pagar si no es parla primer amb els veïns. 

El Sr. Huguet li sorprèn que hi hagi hagut un segon dictamen que  porti data d’avui, 
desprès que en el primer dictamen només s’acceptés una al·legació. El resultat de la 
reunió, va ser que la Junta va sortir igual que va entrar, no es va aclarir res. La veritat es 
que si d’un dia per l’altre es modifiqui l’informe del tècnic malament. El tema de la 
propietat i l’aigua no l’han acceptat. Avui vostès aprovaran aquelles contribucions 
especials que no es van discutir en la comissió informativa. Pregunta si les obres que 
s’estan realitzant aniran a compte del preu. Es va sortir de la reunió amb els veïns sense 
acord. Esta agraït en nom de la Comunitat pel nou acord. Demana que com a mínim se 
li dones la informació de les contribucions.  

El Sr. Josep Andreu comenta que parlem d’una qüestió de formes, els veïns afectats 
estaran menys informats abans d’arribar a una acord definitiu. L’acord de consensuar 
amb els veïns no s’ha fet. Demana deixar per un altre Ple la votació d’aquest acord. 

El Sr. Campdepadrós comenta que s’han fet varies reunions amb els veïns, en les quals 
hi havia la Presidenta de Les Arcades. Les al·legacions fetes per les Arcades s’estimen 
en relació a la baixa tensió perquè no els afecta. Com que a la Comissió Informativa i a 
la reunió insisteixen que hi ha serveis com clavegueram, telefonia i gas que no es faran 
servir, es decideix no fer la instal·lació d’aquests serveis i descomptar-ho del projecte 
perquè es deixarà de fer. La Comunitat de Les Arcades és un bloc envoltat de carrers, 
però en l’Avinguda Doctor Folch ja té tots els serveis. Es un error no voler la 
instal·lació dels serveis en el Carrer Senan. L’acord corre pressa perquè es van fer uns 
blocs al Carrer Senan els quals se’ls hi va donar llicència amb males pràctiques 
urbanístiques i no estava urbanitzat.  
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El Sr. Josep Andreu comenta que amb males pràctiques urbanístiques es va donar 
llicència sense urbanitzar el Carrer Senan, però quin regidor d’obres hi havia i quin 
Alcalde hi havia. 

El Sr. Alcalde comenta que ja li contestarà ell. El regidor d’obres era ell en aquell 
moment, perquè un nen maco no va ser legal a un acord entre dos partits. Per lleialtat ell 
va agafar la regidoria d’obres.   

Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per set vots a favor dels regidors dels grups 
municipals d’ApM,  i de CiU, i sis vots en contra dels regidors dels grups municipals de  
d’ERC, d’ IpM i  GdP, adoptant-se el següent acord: 

Atès que el Ple de la corporació, en la sessió del dia 19 de març, va aprovar inicialment 
la imposició i l’ordenació de contribucions especials com a conseqüència de l’execució 
de l’obra de pavimentació i dotació de serveis a dos trams del Carrer Vinyols, tram entre 
Carrer Tossas i Espluga de Francolí, l’establiment i l’exigència de les quals es legitima 
per l’obtenció d’un benefici o per l’augment de valor dels immobles de l’àrea 
beneficiada. 

Es va inserir l’anunci d’aprovació inicial al BOP núm. 77, de data 1 d’abril de 2004, 
perquè, en el termini de trenta dies, les persones interessades hi poguessin presentar 
reclamacions.   

Contra l’acord d’aprovació inicial d’imposició i ordenació de contribucions especials 
per l’obra de pavimentació i dotació de serveis a dos trams del Carrer Vinyols, tram 
entre Carrer Tossas i Espluga de Francolí es van presentar les següents reclamacions: 

Les reclamacions han estat presentades per la Sra. Neus Martí Sans, com a Presidenta de 
la Comunitat de les Arcades:  

1. La construcció en terrenys propietat de la Comunitat 

2. Que els serveis  de xarxa de clavegueram, instal·lació de l’enllumenat públic, 
instal·lació elèctrica de baixa tensió, telefonia i gas no els afecta. 

Correspon als serveis tècnics i jurídics informar sobre les reclamacions presentades, les 
quals han de ser estimades en part, en l’acord definitiu d’imposició i ordenació de les 
contribucions especials. 

Per això, s’acorda:     

PRIMER:  

1) Desestimar la reclamació presentada per la Sra. Neus Martí Sans perquè la 
construcció prevista segons documentació cadastral no es fa sobre terrenys propietat de 
la Comunitat Les Arcades 
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2)  

1.1. Estimar la reclamació presentada per la Sra. Neus Martí Sans en relació als 
serveis de: 

- baixa tensió ja que el subministrament de la mateixa prové de l’Avinguda Doctor 
Folch 

- clavegueram, telefonia i gas  ja que són serveis que no els afecten i no se´n 
beneficien. 

2.2. Desestimar la reclamació presentada per la Sra. Neus Martí Sans en relació al servei 
de xarxa d’aigua i enllumenat que són serveis que afecten a la Comunitat i dels quals 
se’n beneficia.   

SEGON: Aprovar definitivament la imposició i la simultània ordenació de 
contribucions especials per l’obra de pavimentació i dotació de serveis a dos trams del 
Carrer Vinyols, tram entre Carrer Tossas i Espluga de Francolí. 
  
VUITÈ PUNT: ADHESIÓ A LA CAMPANYA IMPULSADA PER 
“L’ASSOCIACIÓ PRO-MEMÒRIA ALS IMMOLATS PER LA LLIBERTAT A 
CATALUNYA”  
 
El Sr. Josep Andreu intervé dient que el motiu de la presentació de la proposta adhesió a 
la campanya impulsada per “l’associació pro-memòria als immolats per la llibertat a 
Catalunya” que s’ha aprovat en Comissió de Govern d’aquest mes, era que el Sr. Pere 
Fortuny li va enviar una carta que es dirigia a la seva persona com a regidor d’ERC i 
una còpia de la carta de queixa dirigida a l’Alcalde de Montblanc per no haver aprovat 
l’adhesió a l’esmentada campanya. La comarca de la Conca va ser una de les més 
repressaliades per la repressió franquista. Creu que s’ha fallat en la memòria històrica 
dels montblanquins i montblanquines i sol·licita que l’equip de govern demani perdó en 
el retràs de la decisió. 
 
El Sr. Alcalde contesta que ell no tenia cap problema en aprovar per Ple l’adhesió a la 
campanya impulsada per “l’associació pro-memòria als immolats per la llibertat a 
Catalunya”. Ara bé reconeix que s’ha retardat en la decisió d’aprovar l’adhesió, però no 
per cap motiu en contra de l’acord en sí que es pren, sinó perquè s’ha donat la 
circumstància que no s’ha pogut aprovar abans.  
 
El Sr. Josep Andreu demana que es transcrigui literalment en l’acta d’avui la carta de 
data 3 de maig enviada pel Sr. Pere Fortuny i Velázquez com a Vice- President de l’ 
Associació pro-memòria als immolats per la llibertat a Catalunya dirigida a l’Alcalde: 
 
“El dia 9 de febrer d’enguany i mitjançant carta certificada, vàrem (Associació pro-
memòria als immolats per la llibertat a Catalunya) enviar- li un escrit confirmant els tres 
anteriors de l’1 d’abril, 23 de juny i 8 de setembre de l’any passat, demanant l’adhesió 
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de l’Ajuntament que vostè presideix, per acompanyar junt amb les altres adhesions que 
hem rebut de la majoria d’Ajuntaments, a la sol·licitud que volem presentar al Govern 
Central, per intentar d’aconseguir l’anul·lació dels judicis sumaríssims militars, que 
suportaren milers de republicans durant la dictadura franquista i que molts foren 
assassinats per defensar la legalitat constitucional de la República.  
Durant tot aquest temps he estat en contacte amb el senyor Joaquím Queralt, la primera 
vegada va ser per telèfon el dia 4 de març passat, i em va dir que no constava en el 
registre d’entrada d’aquest Ajuntament cap dels nostres escrits i que  ho passés de nou 
per FAX, aquell mateix dia ho vaig fer. 
El dia 25 de març, el mencionat senyor, em va dir per telèfon que encara no em podia 
dir res en concret i que telefonés el dia 1 d’abril.  
El dia 1 d’abril, vaig telefonar- lo i em va dir que truqués el dia 20, però jo he sigut una 
mica prudent i he telefonat avui dia 29, i gran ha sigut la meva sorpresa que m’ha 
comunicat que vostè era fora de viatge i que encara no podia dir-me quina decisió  
pendria respecte a la nostra petició, ja que no s’havia pronunciat. 
Si he de ser sincer li diré, que no m’ho pensava trobar una actitud tan freda per part de 
l’Alcalde d’aquest Ajuntament, ja que en tenia molt bones referències per part dels 
amics que tinc i que tenen la residència en aquest municipi, per cert persones molt ben 
relacionades amb vostè. 
Francament vull ser-li sincer, m’hauria agradat molt poder donar- li les gràcies per 
l’adhesió que li vàrem demanar, però la qual cosa no puc fer ja que la seva indiferència 
en relació a tots aquells republicans i als seus familiars que volen recuperar la seva 
memòria i l’honorabilitat, és totalment incomprensible desprès de més de 25 anys d’una 
suposada democràcia, aquesta conducta podríem comparar- la amb la que s’utilitzava 
durant el règim anterior, el menyspreu pels perdedors de la guerra civil i els honors i 
privilegis pels guanyadors. 
Res més, solament fer constar que el tindrem en el nostre record i desitjar-li que vostè 
no tingui de passar mai el que nosaltres vàrem tenir de patir, mentre el saludem 
cordialment sense odi ni rancúnia, ja que nosaltres no hem demanat mai venjança, però 
tampoc  mai oblidarem el passat, ja que el poble que per la memòria sempre s’imposa la 
memòria del guanyador. “ 
 
El Sr. Vallverdú comenta que en la fossa del cementiri on hi ha els republicans es 
podria posar una plaqueta en reconeixement. 
 
El Sr. Huguet diu que es molt sospitós que el mateix dia que ERC presenta l’escrit hi 
hagi l’aprovació per Comissió de Govern. Creu que l’Ajuntament s’hauria de 
comprometre’s a què si s’arriba a trobar la resta dels republicans es puguin identificar.  
 
Intervé el Sr. Campdepadrós dient que es va passar per Comissió de Govern perquè 
aquesta carta va arribar a altres regidors.  
 
Sotmès el dictamen a votació, s’aprova per unanimitat, adoptant-se el següent acord:  
 
Aquesta Associació s’ha dirigit al President del Govern Central, per demanar 
l’anul·lació dels judicis sumaríssims militars a que foren sotmesos aquells milers de 



 
Ajuntament de Montblanc 

 

   

 

 

Pl. Major, 1     43400 MONTBLANC (Conca de Barberà) 
Tel. 977.86.00.09 – 977.86.00.12     Fax. 977.86.28.02     e-mail:aj.montblanc@altanet.org 

republicans arreu de tota Espanya, uns foren empresonats i molts afusellats, sense el 
dret de defensar-se per tenir un judici  just, doncs se’ls imputaven una sèrie de fets 
basant-se amb les declaracions de testimonis falsos, que actuaven per odi o 
ressentiments personals  envers aquelles persones.  
 
La contestació a la nostra petició l’ha va donar el Ministeri de Defensa, i ens diu: 
“Que  el . 87 de la Constitución  Española  regula expresamente la iniciativa legislativa, 
señalando en su punto 3, al referirse a la iniciativa legislativa popular, no solo la 
necesidad de su regulación por Ley Orgànica, sino que además  tal iniciativa habrà de 
partir de no menos 500.000 firmas acreditadas”; la qual cosa és materialment impossible 
aconseguir- la. 
 
El que és de  lamentar per tots aquells que vàrem patir la brutal repressió franquista, és 
que a l’any 1985, el Parlament Espanyol va aprovar la Llei 16, de 25 de juny, “para 
salvaguardar el honor y la intimidad de todas aquellas  personas que fueron testigos de 
cargo en contra de los republicanos, en aquellos juicios sumarísimos militares” i per la 
seva aprovació no foren necessàries  les 500.000 signatures  i no és dignaren fer la Llei 
que anul·lés tots aquells processos totalment il·legals, ja que ells no varen fer la 
“REBELION  MILITAR”. 
 
Tots els catalans i espanyols tenim un deute envers aque lles persones que foren  vilment 
assassinades  i que després de més de 25 anys d’una suposada democràcia, encara estan 
oblidats per la majoria de la classe política, com si es vulgues amagar aquella pàgina de 
la història,  per això demanem que l’Ajuntament   que vostè presideix prengui l’acord de 
demanar al Govern Central i al Parlament Espanyol, l’anul·lació de tots aquells judicis 
militars, no una amnistia; els familiars ens sentim humiliats i menyspreats per aquesta 
manca de sensibilitat  avui tant generalitzada  per desgràcia del nostre poble. Nosaltres 
els familiars d’aquelles víctimes no demanem venjança, sols demanem el reconeixement 
pel sacrifici que patiren per defensar les llibertats democràtiques i l’única manera 
d’aconseguir-ho és anul·lant aquells judicis. A vegades ens diuen que tenim d’oblidar,  
però aquells crims no es poden oblidar, primer perquè hi ha aquesta  assignatura 
pendent i en segon lloc perquè no es torni a repetir mai més. 
 
Si no és possible aconseguir-ho, vol dir que encara  hi ha dues classes de catalans i 
d’espanyols, els que varen guanyar la guerra,  amb tots els reconeixements i privilegis, i 
els perdedors de la guerra, en particular els que foren afusellats, sense cap 
reconeixement oficial i totalment oblidats; de tot això en té la culpa la classe política, de 
consentir que la dreta espanyola d’origen franquista no hagi sigut forçada a fer 
l’anul·lació que demanem en justícia els familiars, i en canvi, ells sí que se’n van 
preocupar aprovant aquella Llei  a l’any 1985. 
 
Per tots aquests motius expressats anteriorment, s’acorda:  
 
PRIMER: Adherir-se a la a la campanya impulsada per “l’Associació pro-memòria als 
immolats per la llibertat a Catalunya”. 
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SEGON: Notificar aquest acord a l’Associació pro- memòria als immolats per la 
llibertat a Catalunya,  al President del Govern Central i al Parlament Espanyol.  
 
NOVÈ PUNT: DEROGACIÓ DE L’ACORD DE COMISSIÓ DE GOVERN DE 3  
DE MAIG CONSISTENT EN LA CESSIÓ DE L’ÚS DE LA TORRE DEL 
RECINTE EMMURALLAT DE MONTBLANC AL PRÍNCIPE FELIPE DE 
BORBÓN 
 
El Sr. Josep Andreu diu que no farà referència a les intervencions de dijous dia 20 de 
maig dia en què es va celebrar el Ple extraordinari. Queda clara l’opinió de la categoria 
moral sobre la persona que les va fer. En un setmanari el dia 29 i 30 d’abril, el Sr. 
Acalde va fer unes declaracions respecte la cessió de la torre al Príncep Felip de Borbó 
sense que s’hagués comunicat a l’oposició res. Posteriorment el dia 3 de maig hi ha la 
Comissió de Govern en què s’aprova una cosa diferent a les manifestacions en el diari 
per part de l’Alcalde. És diu que farà la cessió d’ús de la torre. El dia 5 de maig es fa la 
petició de la convocatòria de Ple. En aquest Ajuntament es prescindeix dels regidors de 
l’oposició. Comenta a l’equip de govern que en el punt de la cessió de la torre havien 
d’haver observat el vot del poble. Que ara l’equip de govern vulgui ser més monàrquic 
que tots no cal. A Montblanc hi ha tradició austricista. 
 
El Sr. Vallverdú comenta que des de que va sortir la noticia al diari no s’acostuma a les 
bromes que li fan els companys de feina respecte la cessió de la torre. 
 
El Sr. Huguet lamenta anar pel món fent el ridícul inconscientment. Els que manen fan 
el què volen. El què ja és la monda es emmascarar aquest regal dient que això farà venir 
el turisme. No confonguem la torre amb el Palacio de Mairena. 
 
El Sr. Campdepadrós comenta que desprès que el Sr. Josep Andreu digui que és  
antimonàrquic presenta la seva empresa al concurs de vins i caves. Li demana que sigui 
coherent i que ell no vol ofendre a ningú. 
 
El Sr. Josep Andreu demana al Sr. Campdepadrós que no faci al·lusions al seu germà. 
 
El Sr. Campdepadrós comenta que no ha dit la marca només ha dit que es va presentar 
al concurs de caves i vins.  
 
El Sr. Alcalde dóna gràcies per la propaganda que ha fet l’oposició del poble de 
Montblanc. S’ha de saber llegir i interpretar els papers. Avui estem en campanya 
electoral i algú li ha anat molt bé.  
 
Contesta el Sr. Josep Andreu dient que tots els regidors es van presentar sota sigles 
polítiques, i pregunta quin benefici té a les eleccions europees sinó es candidat.  
 
Sotmès el punt a votació, no s’aprova per set vots en contra dels regidors dels grups 
municipals d’ApM,  i de CiU, i sis vots a favor dels regidors dels grups municipals de  
d’ERC, d’ IpM i  GdP. 
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DESÈ PUNT: REPROVACIÓ AL SR. ALCALDE PEL MENYSPREU ALS SIS 
REGIDORS DE L’AJUNTAMENT QUE LI VAN DEMANAR UNA CANVI 
D’HORA EN LA CONVOCATÒRIA DEL DARRER PLE EXTRAORDINARI 
 
Intervé el Sr. Combalia dient que la reprovació ve donada perquè el dia 5 de maig ERC 
es van assabentar que el Ple de maig que s’havia de fer el dia 7 es celebraria el dia 
d’avui (28). Com que havien aparegut les noticies es demanava un ple extraordinari 
abans del dia 22 de maig. Per les Fires no tenia la noticia del dia de la convocatòria del 
ple extraordinari. Els regidors d’ERC i l’oposició varen fer el dia 16 de maig una nota 
de premsa de que no es convocava ple extraordinari. Aquell mateix dia es va rebre la 
convocatòria de Ple del dia 20 de maig a un quart de dues del migdia. El Ple 
extraordinari de 20 de maig va estar convocat per tal de què no hi hagués debat i 
discussió. Els plens habitualment es fan el vespre i mai el migdia. Uns dies abans es va 
demanar a l’Alcalde un canvi d’hora. L’endemà ens va dir que no. El fet de no 
assistència al Ple era expressa. Els regidors no vam excusar l’assistència. 
 
El Sr. Vallverdú diu que si el Ple es convoca per discutir és il·lògic que es convoqui un 
dia i una hora en què tots poguéssim discutir.  
 
El Sr. Huguet pregunta si el què preocupava a l’equip de govern en el Ple de 20 de maig 
era la por de perdre la votació. Si algú va tenir de deixar la feina per venir al ple 
felicitats. Vol reprovar l’actuació de l’equip de govern en no voler canviar l’hora del 
Ple.  
 
El Sr. Josep Andreu comenta que tots els Alcaldes dels pobles han adaptat els plens 
perquè els regidors que assisteixen al Parlament puguin assistir als Plens. Demana 
gentilesa en no posar plens, reunions i actes quan ell té feina. 
 
El Sr. Alcalde comenta que pot convocar el Ple quan vol i a l’hora que vol. Dirigint-se 
al Sr. Josep Andreu li pregunta perquè no amb la mateixa gentilesa el dia que es van 
veure per les fires de Sant Maties no li va preguntar respecte el tema de la torre si 
s’havia cedit o no.  
 
Sotmès el punt a votació, no s’aprova per set vots en contra dels regidors dels grups 
municipals d’ApM,  i de CiU, i sis vots a favor dels regidors dels grups municipals de  
d’ERC, d’ IpM i  GdP. 
 
ONZÈ PUNT: PRECS I PREGUNTES 
  
El Sr. Vallverdú pregunta si s’ha pensat en fer alguna actuació en les Muntanyes de 
Prades. Diu que a la Plaça Major hi manquen papereres al costat del Niu Dolç, sobretot. 
Diu que cada Ple està incòmode perquè s’assentar de trascantó. 
 
El Sr. Huguet diu que vol ser treballador del pavelló. Demana quan van començar les 
vacances i quan duraran. 
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El Sr. Combalia pregunta pel Carrer Major quan estaran acabades les obres i demana a 
la partida de Carrer Senan i altres que surt en el pressupost a quins carrers fa referència 
altres. 
 
El Sr. Mogas comenta que es va signar un  conveni el dia 10 de desembre de 2003 amb 
Videmosa i pregunta què hi guanya l’Ajuntament respecte el conveni de l’any 2000, 
especificat en números. Respecte el conveni de turisme demana que s’ha fet en quan al 
tema de la creació del centre BTT. Agraeix que es demani Montblanc com a Capital 
Cultural Catalana i que recolzaran la proposta.  
 
La Sra. Magrinyà pregunta si protecció civil va pagar l’estanc per les Fires. I comenta 
que respecte de la xarxa d’aigua i gas a Lilla inclosa en el PUOISC s’han de finalitzar 
les obres abans de finals de 2004. 
 
El Sr. Josep Andreu diu que en una de les comissions de govern del mes passat es va 
donar llicència d’obres a una casa inclosa en una Unitat d’Actuació 18 de la Guardia 
dels Prats. En aquesta parcel·la la legislatura passada, en aquesta mateixa finca es va 
construir una piscina i es va obrir expedient per paralitzar les obres i es va denegar el 
permís. Diu que no critica que s’hagi donat el permís, fins i tot li sembla correcte. Els 
24 restants propietaris de les parcel·les pregunta si tindran el mateix tracte. Comenta que 
en l’últim ple es va dir que els terrenys del parc logístic estarien enllestits. Pregunta si 
està feta la compra de terrenys. 
 
La Sra. Agnès comença responent les preguntes del Sr. Vallverdú dient que respecte el 
tema de Muntanyes de Prades ja han parlat amb el Delegat de Tarragona el Sr. Pau que 
està al corrent del tema. Diu que ha parlat amb el Sr. Luque per oferir el centre de 
documentació de les Muntanyes de Prades i els propers dies en parlaran amb el 
conseller. 
 
El Sr. Alcalde respecte les peticions del Sr. Vallverdú comenta que si que potser falten 
papereres a la Plaça Major, però el què també falta es més civisme de la gent. En relació 
a les obres del pavelló comenta que va passant i veu que van treballant. Respecte el 
Carrer Major diu que vol que estigui enllestit el més aviat possible i que falta que el 
temps acompanyi. En relació a la partida del pressupost on consta Carrer Senan i altres, 
altres es refereix al carrer en el què els veïns estiguin  més predisposats a pagar. En quan 
al tema de la Vidriera ja li explicaré al proper ple.  
 
El Sr. Mogas comenta que el Conveni amb Vidriera signat el 2004 fins al 2009 
l’Ajuntament haurà de pagar a Videmosa 43 milions de pessetes i a més IBI i IAE que 
són 80 milions.  
 
El Sr. Alcalde comenta que el tema del Conveni amb Vidriera li comentarà el proper Ple 
amb números, en quan al tema del Conveni de Turisme i el BTT ja li explicaré el proper 
ple que vull tenir més informació a la mà i referent a l’estanc de protecció civil si que va 
pagar. 
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El Sr. Campdepadrós contesta que la casa de la Guardia dels Prats no està dins al Unitat 
d’Actuació 18, només el jardí. El què s’ha fet es donar llicència per legalitzar una casa 
existent que no hagués pagat la llicència d’obres. Respecte el Parc Logístic s’han fet 
algunes compres de terrenys i altres van quedar pendents. Es preveu fer l’aprovació 
inicial del parc logístic el ple de juliol. 
 
El Sr. Alcalde comenta que es va fer una reunió amb Frape Behr i la Generalitat per tal 
de traslladar la torre d’alta tensió i es va arribar a un acord.  
 
El Sr. Josep Andreu comenta que li hagués agradat que s’hagués passat per aprovació 
del Ple el conveni de trasllat de la torre. 
 
El Sr. Alcalde contesta que sempre ha tingut la possibilitat d’accés a tota la 
documentació de l’Ajuntament. No s’ha passat per Ple perquè era urgent aprovar- lo i 
passar- lo a Red Elèctrica per fax. I per acabar agraeix l’assistència a tot el públic.  
 
 
No havent-hi més assumptes a tractar, s’aixeca la sessió un quart d’una del vespre, i per 
constància del que s’hi ha tractat i dels acords adoptats, s’estén la present acta que signa 
el Sr. Alcalde, junt amb la Secretaria, que certifica. 
 
 
DILIGÈNCIA: Per fer constar que aquesta acta consta de 7 folis números a,  ambdós 
inclosos. 


